

# 旅游学刊<sup>®</sup>

## TOURISM TRIBUNE

国家社科基金资助期刊·中国最具国际影响力学术期刊(人文社科类)

全国中文核心期刊·中国人文社会科学期刊AMI综合评价(A刊)权威期刊·CSSCI来源期刊

A Journal of the National Social Science Foundation of China

One of the Highest International Impact Academic Journals of China (Humanities and Social Sciences)

An Authoritative Journal in Humanities and Social Science in China

A Journal Indexed in the CSSCI

■ 宋 瑞 宋昌耀 胥英伟

中国式现代化背景下文化和旅游融合发展的五重逻辑与重要议题

■ 张士琴 石穆沙

“在场”到“难忘”：偏惯常环境下旅游体验的记忆形成与反馈机制

■ 孙佼佼 郭英之

旅游艺术地理研究：内涵、框架与新方向

■ 罗 浩 康玉洁 曾小梅

“996”还是“2.5”？——闲暇时间影响经济增长的跨国实证研究



2024.1



刊 名 旅游学刊  
LÜYOU XUEKAN  
主 管 北京市教育委员会  
主 办 北京联合大学旅游学院  
出 版 《旅游学刊》编辑部  
网 址 www.lyxk.cbpt.cnki.net

主 编 严旭阳  
执行主编 张凌云  
副 主 编 保继刚 谢彦君  
王有成 吴巧红  
宋志伟 孙业红

编辑部主任 吴巧红  
编 辑 刘 鲁 周小芳  
王 婧 郑 果  
本 期 执 编 吴巧红

印 刷 北京科信印刷有限公司  
国 内 发 行 中国邮政集团公司北京市  
报刊发行局  
国 外 发 行 中国国际图书贸易集团有限公司  
ISSN 1002-5006  
CN 11-1120/K

本 刊 地 址 北京朝阳区北四环东路99号  
邮 政 编 码 100101  
电 话 010-64900163  
传 真 010-64909224  
E - mail lyxk@vip.sina.com

直接购阅 《旅游学刊》编辑部  
订 阅 邮 箱 lyxkfx@163.com  
发 行 联 系 人 王 婧 010-64909224  
广 告 发 布 登 记 号 京朝工商广登字20170078号  
广 告 联 系 人 刘 鲁 010-64909224

## 目 次 (月刊 第39卷 第1期 总第329期 2024年1月6日出版)

- 01 主编寄语:旅游研究:适应时代变化 推进理论创新  
张凌云
- 03 中国旅游发展笔谈——中国式现代化与文旅深度融合范式转换  
文旅深度融合的公共性解读 白 凯 资明贵 袁祖社 / 中国化景观社会与文旅融合新场景 孙九霞 / 文旅深度融合的现实困扰与政策响应 戴俊骋 / 现代信息技术与文旅融合新途径 李 渊 梁嘉祺 / 中国式现代化情境下的旅游高质量发展理论研究 李柏文 郭 凌 / 中国式新安全格局保障旅游高质量发展研究 翟向坤 蔡克信
- 18 “深入学习贯彻党的二十大精神”专栏编者按  
吴巧红
- 19 中国式现代化背景下文化和旅游融合发展的五重逻辑与重要议题  
宋 瑞 宋昌耀 胥英伟
- 34 中国文化和旅游融合发展效率时空动态演化及其驱动机制  
王兆峰 谢佳亮
- 52 城市微旅行的文化表征与解说实践  
——以上海为例  
薛 岚 李品清
- 62 “在场”到“难忘”:偏惯常环境下旅游体验的记忆形成与反馈机制  
张士琴 石穆沙
- 79 旅游艺术地理研究:内涵、框架与新方向  
孙佼佼 郭英之
- 91 旅游影响下的地方饮食文化生产转向:特征与机制  
侯 兵 李红缘 余凤龙 张爱平
- 105 地方智慧旅游公共服务平台持续使用意愿研究  
钟祚娜 董英超
- 117 脱贫地区公共景区市场势力与公共产品悖论及门票价格分类规制  
邹光勇 刘明宇 高 翔
- 130 基于空间模拟的都市圈旅游景区综合交通可达性分析  
——以长株潭都市圈为例  
朱 政 朱 翔
- 147 “996”还是“2.5”?  
——闲暇时间影响经济增长的跨国实证研究  
罗 浩 康玉洁 曾小梅
- 164 致谢2023年度《旅游学刊》审稿专家

广告简目 封 三 浙江大学-香港理工大学联合中心

本刊启事

1. 本刊实行同行专家匿名评审制度
2. 本刊对所发论文(包括中文及其他语种)享有专有出版权、复制权、发行权、出租权、展览权、表演权、放映权、广播权、信息网络传播权、摄制权、改编权、翻译权、汇编权以及应当由著作权人享有的其他权利
3. 本刊不以任何形式收取版面费,全国社科工作办举报电话:010-63098272

[期刊基本参数] CN11-1120/k \* 1986 \* m \* 166 \* zh \* P \* ¥60.00 \* 17 \* 2024-01

## CONTENTS

---

- Editorial: Tourism Research: Adapting to Changes of the Times and Promoting Theoretical Innovation  
ZHANG Lingyun (01)
- Discussion Forum of China Tourism Development: Chinese Path to Modernization and Paradigm Shift in the Deep Integration of Culture and Tourism  
BAI Kai, ZI Minggui, YUAN Zushe, SUN Jiuxia, DAI Juncheng, LI Yuan, LIANG Jiaqi, LI Bowen, GUO Ling, ZHAI Xiangkun, CAI Kexin (03)
- The Integration of Culture and Tourism in the Context of Chinese Path to Modernization: Fivefold Logics and Important Issues  
SONG Rui, SONG Changyao, XU Yingwei (33)
- Spatiotemporal Dynamic Evolution of the Cultural Tourism Integration Development Efficiency and Its Driving Mechanism in China  
WANG Zhaofeng, XIE Jialiang (51)
- Cultural Representations and Interpretation Practices of the Guided City Walking Tour: A Case Study of Shanghai, China  
XUE Lan, LI Pinqing (61)
- On-site to Memory : The Formation and Underlying Mechanism of Memorable Tourism Experience  
ZHANG Shiqin, SHI Musha (78)
- Research on Tourism Art Geography: Connotation, Framework and New Direction  
SUN Jiaojiao, GUO Yingzhi (90)
- The Production Turn of Local Food Culture under the Influence of Tourism: Characteristics and Mechanism  
HOU Bing, LI Hongyuan, YU Fenglong, ZHANG Aiping (104)
- A Study on the Continuous Usage Intention of Local Smart Tourism Public Service Platforms  
ZHONG Lina, DONG Yingchao (115)
- Public Scenic Spots Market Power in Lifted-out-of-Poverty Districts, the Public Goods Paradox, and Systematic Regulation of Admission Fees by Category of Sights  
ZOU Guangyong, LIU Mingyu, GAO Xiang (129)
- Analysis on Comprehensive Transportation Accessibility of Scenic Spots in Metropolitan Area Based on Spatial Simulation: A Case Study of Changsha-Zhuzhou-Xiangtan Metropolitan Area  
ZHU Zheng, ZHU Xiang (146)
- 996 or 2.5 ? A Transnational Empirical Study on the Impact of Leisure Time on Economic Growth  
LUO Hao, KANG Yujie, ZENG Xiaomei (163)



Monthly

Vol. 39 ,No. 1

January 6 , 2024

*Tourism Tribune* , the only national gazette specialized in tourism to be distributed at home and abroad , is published monthly in Beijing.

**The manuscripts are peer reviewed anonymously.**

**Sponsor:** Tourism College of Beijing Union University

**Published by** the Editorial Office of *Tourism Tribune*

**Editor-in-Chief:** YAN Xuyang

**Executive Editor-in-Chief:** ZHANG Lingyun

**Associate Editor-in-Chief:**

BAO Jigang , XIE Yanjun ,

Youcheng WANG , WU Qiaohong ,

SONG Zhiwei , SUN Yehong

**Editors:** LIU Lu, ZHOU Xiaofang , WANG Jing, ZHENG Guo

Our domestic readers can subscribe to *Tourism Tribune* from the local post offices.

**Publication Code** 32 - 396

**The subscription address for our foreign readers:** China International Book Trading Corporation (Post Box No.399 ,Beijing)

**Subscription Code** M1153

© All rights reserved. Use of data and information from this publication is authorized provided source is acknowledged.

**E-mail:** lyxk@vip.sina.com

**Website:** www.lyxk.cbpt.cnki.net

旅游学刊®

# TOURISM TRIBUNE

A Journal of the National Social Science Foundation of China

One of the Highest International Impact Academic Journals of China (Humanities and Social Sciences)

An Authoritative Journal in Humanities and Social Science in China

A Journal Indexed in the CSSCI

国家社科基金资助期刊·中国最具国际影响力学术期刊(人文社科类)

全国中文核心期刊·中国人文社会科学期刊AMI综合评价(A刊)权威期刊·CSSCI来源期刊

■ SONG Rui, SONG Changyao, XU Yingwei

The Integration of Culture and Tourism in the Context of Chinese Path to Modernization:  
Fivefold Logics and Important Issues

■ ZHANG Shiqin, SHI Musha

“On-site” to “Memory”: The Formation and Underlying Mechanism of Memorable Tourism  
Experience

■ SUN Jiaojiao, GUO Yingzhi

Research on Tourism Art Geography: Connotation, Framework and New Direction

■ LUO Hao, KANG Yujie, ZENG Xiaomei

“996” or “2.5”? A Transnational Empirical Study on the Impact of Leisure Time on  
Economic Growth

国内邮发代号: 82-396

国外订阅代号: M1153

本刊期价: 60.00元

ISSN 1002-5006

